



**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN
JUMAAT 4 OKTOBER 2019**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1.	MAKANAN SATUKAN MALAYSIA, NASIONAL, SH -31	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI (MOA)
2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9.	DVS SIAP SIAGA CEGAH VIRUS ASF, NASIONAL, SH -6 SIM TZE TZIN: STOP FEEDING KITCHEN WASTES TO PIGS, NEWS, SIN CHEW DAILY (KUCHING) -34 SIM TZE TZIN: BAN ON KITCHEN WASTE FOR FEEDING PIGS, NEWS, GUANG MING DAILY -A1,A7 SIM TZE TZIN URGES OPERATORS TO PREVENT AFRICAN SWINE FEVER, NATION, KWONG WAH YIT POH -A7 SIM TZE TZIN: STOP FEEDING PIGS WITH KITCHEN WASTE, NATIONA, SIN CHEW DAILY -24 SIM TZE TZIN: PIG FARMERS MUST ABIDE TO 3 RULING, NATION, CHINA PRESS -A7 PIG FARMERS MUST ABIDE TO RULING TO PREVENTION FOR SWINE FLU, NATIONAL, NANYANG SIANG PAU -A24 KOREAN SWINE FLU CASES INCREASED TO 13, SUPPLEMENT, GUANG MING DAILY -A12	JABATAN PERKHIDMATAN VETRINAR (DVS)
10. 11. 12. 13.	128 FISHING BOATS CONFISCATED, 8 DESTROYED, NATION, SIN CHEW DAILY -25 5 BOT NELAYAN ASING CEROBOKH PERAIRAN DITENGGELAMKAN, NASIONAL, BH -19 19 NELAYAN PUKAT TUNDA WARGA THAILAND DITAHAN, NASIONAL, BH -19 PELUPUSAN BOT BUKTI TINDAKAN TEGAS TERHADAP PENCEROBOHAN PERAIRAN NEGARA, NASIONAL, SH -7	JABATAN PERIKANAN MALAYSIA (DOF)
14. 15.	LPP NAFI TERLIBAT KONVESYEN PELADANG 2019, NASIONAL, SH -8 PPKKL MANTAPKAN INDUSTRI CILI, BISNES, UM -33	LEMBAGA PERTUBUHAN PELADANG (LPP)
16. 17. 18. 19.	PELAJAR UITM TANAM 1,000 ANAK POKOK NIPAH, KOMUNITI, KOSMO -37 SERBA BOLEH, LOKAL, HM -43 THE LURE OF SQUID JIGGING, FEATURE, STAR METRO -8 FRESH LEASE OF LIFE FOR COFFEE FARMING, EVENTS, STAR METRO -9	LAIN-LAIN

UKKMOA

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
KEMENTERIAN PERTANIAN & INDUSTRI ASAS TANI
(UNTUK EDARAN DALAMAN MOA, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

Makanan satukan Malaysia

Lebih 300 jenis makanan berdasarkan etnik untuk dinikmati pengunjung di HPPNK 2019

MOHD HAFIZ ISMAIL

SHAH ALAM

Sambutan Hari Peladang, Penternak dan Nelayan Kebangsaan (HPPNK) 2019 menjadi platform menyatupadukan rakyat Malaysia berbilang bangsa menerusi sajian makanan oleh peserta yang terlibat.

Timbalan Ketua Setiausaha (Dasar) Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani, Dr Zunika Mohamed berkata, ia sesuai dengan tema HPPNK iaitu Makanan Kita Masa Depan Kita kerana pelbagai pakej menarik disediakan.

Menurutnya, lebih 300 jenis makanan berdasarkan etnik di Malaysia disediakan untuk dinikmati pengunjung.

"Makanan boleh menyatupadu dan mengukuhkan perpaduan rakyat Malaysia berbilang kaum," katanya pada sesi *Sinar Live* di Dewan Kumpulan Media Karangkraf di sini semalam.

Menurutnya, sambutan HPPNK 2019 pada 28 November hingga 1 Disember depan di Angsana Johor Bahru Mall, Johor turut mengetengahkan penemuan baharu dalam teknologi pertanian.

"Teknologi adalah kunci kepada kejayaan untuk membawa sektor agro makanan kita lebih maju demi memastikan rakyat

di Malaysia mendapat bekalan makanan yang mericukupi.

"Pada HPPNK ini, kita bawa dan tunjukkan teknologi terkini kepada rakyat supaya mereka mengetahui maklumat terkini.

"Bagi mereka yang mahu menceburi bidang pertanian, ini adalah peluang terbaik untuk mereka mendapatkan maklumat lanjut," katanya.

Zunika berkata, Johor menjadi destinasi HPPNK 2019 kerana keistimewaan yang tersendiri seperti kedudukannya bersebelahan dengan Singapura, budaya dan makanannya.

"Salah satu acara yang kita pilih untuk diadakan sempena HPPNK ini adalah kenduri nasi ambeng. Kita sasaran sekurang-kurangnya 500,000 pengunjung sepanjang empat hari sambutan berlangsung.

"Johor merupakan pintu masuk kepada pelancong dari Singapura. Pelancongan ialah salah satu mekanisme memperkenalkan produk di mana dengan kehadiran pelancong, kita boleh memperkenalkan makanan kita," katanya.

Beliau berkata, perkara itu seiring dengan usaha kementerian untuk mengetengahkan dan memperkenalkan agrotourism serta kulineri di Malaysia.

"Pelbagai aktiviti menarik bagi sektor ini disediakan pada HPPNK 2019 termasuk penyediaan pelbagai menu makanan Malaysia," katanya.

Zunika berkata, sambutan tersebut menghargai usaha penternak, petani dan nelayan dengan membuka ruang kepada mereka mempamerkan serta memasarkan hasil mereka.

"Sudah pasti pelbagai produk segar seperti buah, sayur dan hasil laut segar akan dijual dengan harga berpatutan. Ia dipasarkan



Zunika (dua dari kiri) mendengar penerangan Ketua Pegawai Eksekutif Kumpulan Media Karangkraf, Mohamed Izam Mohamed Yusoff (empat dari kanan) mengenai operasi Karangkraf.

terus oleh petani, penternak dan nelayan tanpa orang tengah.

"Kami masih membuka peluang kepada mana-mana pihak yang mahu menyertai HPPNK dengan menyediakan lebih 300 reruai," katanya.

Zunika turut mengetuai rombongan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani melawat Kumpulan Media Karangkraf di Shah Alam bersama seramai 30 orang yang terdiri daripada pegawai perhubungan awam kementerian, jabatan dan agensi antaranya Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA).

Turut serta, pegawai Institut Kemajuan dan Penyelidikan Pertanian (Mardi), Jabatan Pertanian, Jabatan Veterinar dan Jabatan Perikanan.

Rombongan tersebut dibawa melawat ke Jabatan Editori al *Sinar Harian* dan kilang percetakan Ultimate Print.

FOTO: ASRIL ASWANIDA SHUKOR



Ketua Pegawai Operasi Ultimate Print, Akmal Eirfan Mohamed Fauzi (kanan) memberikan penerangan mengenai cetakan buku.



Zunika (dua dari kanan) dibawa melihat rangkaian al-Quran terbitan Karya Bestari di Karangkraf Mall semalam.



Rombongan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani bergambar dengan Ketua Pengarang Kumpulan *Sinar Harian*, Datuk Beharom Mahusin (tujuh dari kanan) dan kakitangan *Sinar Harian* di Bilik Berita semalam.



Rombongan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani melawat bahagian *Sinar TV* di Karangkraf, Shah Alam semalam.

DVS siap siaga cegah virus ASF

Laksana simulasi lapangan bersama jabatan, agensi berkaitan

ASYRAF MUHAMMAD

KUALA LANGAT

Sebagai langkah pencegahan bagi membasmi penularan virus African Swine Fever (ASF) di negara ini, Jabatan Perkhidmatan Veterinar (DVS) mengambil inisiatif melaksanakan simulasi lapangan bersama jabatan dan agensi berkaitan.

Simulasi lapangan merupakan satu latihan menggunakan skenario dijana secara progresif dengan modul skenario yang direka bagi menguji potensi tahap kesiapsiagaan dalam membasmi penularan virus itu.

Timbalan Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Sim Tze Tzin berkata, simulasi itu dilaksanakan dengan mencetuskan tindakan kecemasan secara tidak formal dalam suasana aman atau sebelum kejadian sebenar.

"Sebelum ini, DVS juga menganjurkan simulasi tabletop wabak ASF pada 22 Februari lalu melibatkan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani (MOA), DVS Negeri, Jabatan Perkhidmatan Kuarantin dan Pemeriksaan Malaysia (Maqis), Malaysia Airport Holdings Berhad (MAHB), Kementerian Pengangkutan dan Jabatan Pec-

hilitan bagi menguji kesiapsiagaan setiap agensi terlibat apabila wabak ASF dikesan di negara ini.

"Di samping itu, simulasi ini juga dilaksanakan untuk menguji pelan kontingensi wabak ASF yang dibangunkan," katanya pada sidang akhbar Latihan Simulasi Lapangan ASF DVS di Pejabat DVS Daerah Kuala Langat di sini semalam.

Tze Tzin berkata, semasa pelaksanaan latihan simulasi ini, pihaknya memberikan penekanan terhadap lapan skop aktiviti kesiapsiagaan dalam pengurusan krisis virus itu.

Beliau berkata, antara skop yang terlibat dalam simulasi itu ialah penyiasatan awal, pengaktifan pasukan Rapid Action Team (RAT), penyiasatan dan kempen kesedaran, pemusnahan dan pelupusan, pembersihan disinfeksi dan *disinsection*, penguatkuasaan serta perkhidmatan makmal.

"Antara objektif utama simulasi lapangan ini bertujuan untuk meningkatkan tahap kesedaran pihak berkuasa veterinar, pemain industri dan orang awam tentang bahaya penyakit ASF.

"Ia juga dilaksanakan bagi meningkatkan kemahiran dan keberkesanan pengesanan awal, kesiapsiagaan serta pelan tindakan jabatan atau agensi berkaitan dalam menangani wabak penyakit ASF," katanya.

Tze Tzin berkata, pihaknya melakukan pemantauan klinikal di 499 ladang babi di 11 negeri di Malaysia dan tiada sebarang tanda-tanda wabak ASF.

Beliau berkata, pemantauan



Tze Tzin (kiri) mendengar penerangan daripada Ketua Seksyen Kawalan Penyakit DVS Selangor, Dr Norhamzah Abdul Hamid (kanan).

dan pemeriksaan ke atas kemasukan produk daging babi dari negara-negara berisiko ASF turut dijalankan oleh Maqis di pintu masuk utama negara bermula 12 November tahun lalu.

"Sehingga kini, 194 sampel daging dan produk daging babi dari negara berisiko ASF disampel dan diuji. Tiada virus dikesan hasil ujian tersebut.

"Ini menunjukkan bahawa Malaysia masih bebas daripada ASF dan saya yakin ia tidak akan masuk ke negara ini," katanya.

Bagi memastikan ASF tidak memberi ancaman terhadap rakyat di negara ini, Tze Tzin berkata, penternak dan pemain industri juga perlu memainkan peranan proaktif dengan melaporkan segera sebarang kematian babi luar biasa kepada DVS untuk tindakan segera supaya wabak itu dapat di kesan lebih awal.

Beliau berkata, aspek bio sekuriti ladang juga perlu dipertingkatkan dengan memastikan

tiada sebarang aktiviti lawatan ke ladang babi di negara-negara yang berisiko dengan virus ASF ini.

"Adalah menjadi kewajipan mana-mana pemilik ternakan babi di bawah Seksyen 31, Akta Binatang 1953 (Akta 647), untuk melaporkan segera ternakan mereka yang disyaki berpenyakit atau mati kepada Pihak Berkuasa Veterinar serta tidak memindahkannya tanpa kebenaran. Kegagalan melaporkannya boleh didenda tidak melebihi RM25,000," katanya.

Kaedah jangkitan ASF:

- Sentuhan antara haiwan terjangkit dengan haiwan sihat
- Kontaminasi dalam makanan
- Kontaminasi peralatan (bangunan, kenderaan, pakaian manusia)
- Jangkitan melalui infestasi vector tick
- Haiwan terjangkit yang telah sembuh boleh menjadi pembawa virus
- Virus boleh berada di dalam darah, tisu atau organ dan telehan dari haiwan terjangkit

Buat masa ini, Tze Tzin memaklumkan, terdapat sebanyak 607 ladang babi beroperasi di Malaysia termasuk Sabah dan Sarawak.

Beliau berkata, industri babi di negara ini bernilai RM3.6 bilion dan pengeluarannya menjangkau sebanyak 213,000 tan metrik.



@DVSMalaysiaSimulasiASF

Salah satu aktiviti simulasi yang dijalankan ialah program disinfectant di ladang.



@DVSMalaysiaSimulasiASF

Latihan simulasi yang dijalankan oleh DVS sebagai langkah pencegahan bagi menawan penularan virus ASF jika berlaku di negara ini.



@DVSMalaysiaSimulasiASF

Aktiviti sekuriti jalan raya dan pemeriksaan kenderaan oleh pengkuat kuasa Veterinar.

Headline	Sim Tze Tzin: Stop feeding kitchen wastes to pigs		
MediaTitle	Sin Chew Daily (Kuching)		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	News	Circulation	45,720
Page No	34	Readership	137,160
Language	Chinese	ArticleSize	446 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,224
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,672



也参与非洲猪瘟疫情演习
(中)和兽医局总监拿督科沙尼桑丁(左一)
▲农业及农基工部副部长沈志勤

(瓜拉冷岳3日讯)农业及农基工部副部长沈志勤促请养猪业者遵守3项防疫工作，包括停止厨余喂猪只，以防非洲猪瘟入侵我国。

他说，养猪业者也需要进一步提高养猪场的卫生保安，禁止闲杂人士进入，且所有工作人员进出都需经过消毒。

运输罗里须消毒

此外，经经销商到养猪场买猪时，需把运输工具如罗里进行消毒，也不能进入农场与猪只接触，因为运输工具已被其他国家证实是传播非洲猪瘟的主因。

他今日到瓜拉冷岳养猪场巡视兽医局为应对非洲猪瘟入侵我国而进行的演习后，在新闻发布会上说：“我希望猪农能提高警惕，与政府配合，我有信心非洲猪瘟不会进入马来西亚。”

吁公众勿吃乳猪

另一方面，沈志勤也呼吁公众不要吃乳猪，以停止越南乳猪进口我国。

他说，我国从国外进口的猪肉产品多达1万1000公吨，多数是从欧洲、澳洲等地进口，也有少数来自越南的乳猪进口。

“我们理应停止进口越南乳猪，所以我促请大家不吃乳猪，以停止乳猪的需求与供应。”

他说，政府已竭尽所能做好非洲猪瘟的防范工作，包括兽医局也到所有养猪场进行样本检测和野猪样本检测等。

已检测82.2%养猪场

“我们已在全国11个州属的商业养猪场进行检验，至今已经检测了499个或82.2%养猪场，都没有发现非洲猪瘟爆发的迹象。”

他表示，政府会检查每个从国外进口的猪肉产品货柜，也会严密检查从10个疫情国家回国的旅客的入程行李和手提行李，以

沈志勤：加强卫生防非洲猪瘟 停止厨余喂猪

防止非洲猪瘟入侵

另一方面，兽医局与各相关部门已展开了为期3天的非洲猪瘟疫情演习，藉以提高各相关部门应对疫情的能力，以及加强我国对非洲猪瘟的全面防御与监控。

沈志勤说，参与演习的单位有兽医局总部和各州执法组、大马半岛野生动物保护及国家公园局、警方、国防部队、地方政府、博特拉大学、吉兰丹大学、

马来西亚禽畜业联合会、国家灾难管理机构(NADMA)及养猪业者。

兽医局总监拿督科沙尼桑丁表示，这次演习的挑战是鉴定不足之处，然后从错误中学习，以期能减少错误的发生。

截至2019年9月27日，有10个亚洲国家，即中国、蒙古、越南、柬埔寨、缅甸、朝鲜、韩国、寮国、菲律宾及东帝汶爆发非洲猪瘟疫情。



▲兽医服务局官员为养猪场进行消毒工作



▲兽医服务局官员销毁受感染猪只

Headline	Sim Tze Tzin: Ban on kitchen waste for feeding pigs		
MediaTitle	Guang Ming Daily		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	News	Circulation	49,712
Page No	A1,A7	Readership	149,136
Language	Chinese	ArticleSize	537 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 8,136
Frequency	Daily	PR Value	RM 24,409



Headline	Sim Tze Tzin: Ban on kitchen waste for feeding pigs		
MediaTitle	Guang Ming Daily		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	News	Circulation	49,712
Page No	A1,A7	Readership	149,136
Language	Chinese	ArticleSize	537 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 8,136
Frequency	Daily	PR Value	RM 24,409

(瓜拉冷岳3日讯) 农业及农基工业部副部长沈志勤指出，国内养猪业者受促做好3件事，以防范非洲猪瘟入侵。

沈志勤：防非洲猪瘟疫 禁用厨余喂猪

“首先，他们必须停止以厨余喂养猪只；第二，养猪场要提高生物安全，要做到消毒、清洁及卫生，不让闲杂人士进入，所有工作人员进出都要经过消毒；第三，经销商来养猪场买猪时，运输工具如罗里必须进行消毒，更不能进入农场与猪只接触，因为运输工具已被其他国家证实是传播非洲猪瘟的主因。”

他强调，猪农在这方面扮演绝对重要的角色，若他们与政府密切配合，他有信心非洲猪瘟不会入侵大马。

吁别吃乳猪

他今日在瓜拉冷岳兽医服务局召开记者会发表谈话时，也呼吁民众别吃乳猪，以停止越南乳猪进口我国。

他说，我国从国外进口的猪肉产品有1万1000公吨，多数是来自欧洲、澳洲等国，也有少数来自越南的乳猪进口。

沈志勤表示，政府已竭尽所能做好非洲猪瘟的防范工作，包括兽医局到养猪场提取样本检验、进行野猪样本检验等。

他补充，该局已在全国11州的商业养猪场进行临床调查，至今在499个约82.2%养猪场的调查中，并未发现非洲猪瘟爆发的迹象。

“政府会检查每个从国外进口的猪肉产品货柜，也会严密检查从10个疫情国家回国旅客的入舱行李和手提行李，以防止非洲猪瘟。”(TSO)



■沈志勤(左)聆听兽医服局官员对演习工作的汇报。

3天演习加强防范疫情能力

兽医局与各相关部门已展开3天非洲猪瘟疫情演习，以提高各部门应对疫情的能力，加强我国对非洲猪瘟的全面防御与监控。

沈志勤指出，非洲猪瘟疫情演习有8个步骤，即启动危机管理室、展开初步调查、启动快捷行动小组(Rapid Action Team, 简称RAT)、监督区域和醒觉运动、销毁受感染猪只、消毒与解剖(Dis-insection)、执法及实验室样本测试。

他说，参与单位包括兽医局总部和各州执法组、半岛国家公园及野生动物保护局(PERHILITAN)、皇家警察(PDRM)、国防卫队(ATM)、地方政府(PBT)、博特拉大学(UPM)、吉兰丹大学(UMK)、禽畜业联合总会(FLFAM)、国家天灾管理机构(NADMA)及养猪业者。

兽医局总监拿督科沙尼桑慕丁表示，演习的挑战在于发觉不足之处，从错误中学习，以期减少错误的发生，同时有助改进各相关机构与官员面临非洲猪瘟疫情爆发时的应对措施。

非洲猪瘟是一种动物疾病，可导致猪只和野猪近100%的死亡。截至2019年9月27日，有10个亚洲国家即中国、蒙古、越南、柬埔寨、缅甸、朝鲜、韩国、寮国、菲律宾及东帝汶已爆发非洲猪瘟疫情，其中东帝汶在今年9月26日爆发疫情。

全马有607个养猪场，其中有479个在半岛、45个在沙巴及83个在砂拉越。其产值是36亿令吉，猪肉产量有21万3000公吨，猪肉自给自足占93%。

Headline	Sim Tze Tzin urges operators to prevent African swine fever		
MediaTitle	Kwong Wah Yit Poh		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	59,667
Page No	A7	Readership	179,000
Language	Chinese	ArticleSize	347 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,891
Frequency	Daily	PR Value	RM 11,672



3 防疫 条例

不喂猪只厨余
把关进出人员
消毒运输工具



瓜拉尼占慕丁（右起）陪同沈志勤巡视“非洲猪瘟疫情行动中心”，了解行动中心的运作。

沈志勤促业者 预防非洲猪瘟

（瓜拉冷岳 3 日讯）农业及农基工业部副部长沈志勤促请我国养猪业者遵守三项防疫条例，以预防非洲猪瘟入侵我国。

他提醒业者，必须遵守三项条例，包括不要向猪只喂食厨余、严厉把关进出农场的人员及为猪只运输工具进行消毒，且确保运输工具不能直接接触农场猪只。

沈志勤今日率领农业部及政府其他相关机构及利益相关单位到瓜拉冷岳县养猪场进行预防非洲猪瘟疫情演习后，在记者会上，如是表示。

他说，根据调查显示，运输猪只的罗里是导致猪瘟传播的主要原因，因此必须要为载送猪只的罗里进行消毒，且不能让农场内其他猪只直接接触到罗里。

他也提醒民众尽量减少食用乳猪，因为我国的乳猪多数从国外进口，在没有需求就没有供应的概念下，就能够减少进口外国猪肉。

无论如何，我国的进口猪肉只占了国内猪肉市场的 7%（1 万 1000 公吨），而多数是来自非疫情国家。

沈志勤表示，我国关卡将严厉把关任何猪肉及猪肉制品进入我国，从爆发非洲猪瘟疫情国家进来的猪

肉，无论是寄舱或手提都会被禁进入我国。

“至于货柜，我们会阻挡所有来自疫情国家的猪肉，至于非疫情国家的猪肉也会进行抽样检查。”

沈志勤表示，今日的演习是为了测试及提高相关人员在我国爆发非洲猪瘟疫情时的即场应对能力。

全马养猪场没染非洲猪瘟

沈志勤指出，国内共有 607 个养猪场，其中 479 个在西马半岛、45 个在沙巴，而砂拉越有 83 个，截至目前有关当局已经对 82.2%（499 个）养猪场进行了检疫工作，确定这些养猪场并没有非洲猪瘟疫情。

此外，他表示，兽医局也已经西马半岛抽样检查 73 只山猪，同样没有发现任何的疫情。

兽医局总监拿督瓜拉尼占慕丁表示，他们也派员为今天进行的演习进行监督工作，记录所有的工作细节，并会在较后作出检讨。“我们会在明天召开检讨会议，在错误中学习，以便一旦国内爆发疫情，我们可以用最快速且最正确的方式处理，将伤害降到最低。”

#

Headline	Sim Tze Tzin: Stop feeding pigs with kitchen waste		
MediaTitle	Sin Chew Daily		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	288,920
Page No	24	Readership	866,760
Language	Chinese	ArticleSize	386 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 11,697
Frequency	Daily	PR Value	RM 35,091



沈志勤：加強衛生防非洲豬瘟

停止廚餘餵豬

沈志勤（中）和科沙尼桑慕丁（左）也参与非洲猪瘟疫情演习

（瓜拉冷岳3日讯）农业及农基工业部副部长沈志勤促请养猪业者遵守3项防疫工作，包括停止厨余喂养猪只，以防非洲猪瘟入侵我国。

他说，养猪业者也需进一步提高养猪场的卫生保安，禁止闲杂人士进入，且所有工作人员进出都需经过消毒。

运输罗里须消毒

此外，经销商到养猪场买猪时，需把运输工具如罗里进行消毒，也不能进入农场与猪只接触，因为运输工具已被其他国家证实是传播非洲猪瘟的主因。

他今日到瓜拉冷岳养猪场巡视兽医局为应对非洲猪瘟入侵我国而进行的演习后，在新闻发布会上说：“我希望猪农能提高警惕，与政府配合，我有信心非洲猪瘟不会进入马来西亚。”

吁公众勿吃乳猪

另一方面，沈志勤也呼吁公众不要吃乳猪，以停止越南乳猪进口我国。

他说，我国从国外进口的猪肉产品多达1万1000公吨，多数是从欧洲、澳洲等地进口，也有少数来自越南的乳猪进口。

“我们理应停止进口越南乳猪，所以我促请大家不吃乳猪，以停止乳猪的需求与供应。”

他说，政府已竭尽所能做好非洲猪瘟的防范工作，包括兽医局也到所有养猪场进行样本检验和野猪样本检验等。

已检测82.2%养猪场

“我们已在全国11个州属的商业养猪场进行检验，至今已经检测了499个或82.2%养猪场，都没有发现非洲猪瘟爆发的迹象。”

他表示，政府会检查每个从国外进口的猪肉产品货柜，也会严密检查从10个疫情国家回国旅客的入舱行李和手提行李，以防止非洲猪瘟入侵。

另一方面，兽医局与各相关部门已展开了为期3天的非洲猪瘟疫情演习，借以提高各相关部门



兽医服务局官员为养猪场进行消毒工作



兽医服务局官员销毁受感染猪只

应对疫情的能力，以及加强我国对非洲猪瘟的全面防御与监控。

沈志勤说，参与演习的单位有兽医局总部和各州执法组、大马半岛野生动物保护及国家公园局、警方、国防卫队、地方政府、博特拉大学、吉兰丹大学、马来西亚禽畜业联合总会、国家天然管理机构（NADMA）及养猪业者。

兽医局总监拿督科沙尼桑慕丁表示，这次演习的挑战是鉴定不足之处，然后从错误中学习，以期能减少错误的发生。

截至2019年9月27日，有10个亚洲国家，即中国、蒙古、越南、柬埔寨、缅甸、朝鲜、韩国、泰国、菲律宾及东帝汶爆发非洲猪瘟疫情。

Headline	Sim Tze Tzin: Pig farmers must abide to 3 ruling		
MediaTitle	China Press		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	127,822
Page No	A7	Readership	383,466
Language	Chinese	ArticleSize	653 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 12,881
Frequency	Daily	PR Value	RM 38,643



沈志勤：預防非洲豬瘟 養豬業嚴守3條例

（瓜拉冷岳3日訊）农业及农基工业部副部长沈志勤功请养猪业者遵守3项防疫条例，以预防非洲猪瘟入侵我国，包括禁止把厨余作为喂食猪只的饲料，进一步提高畜牧场的卫生保安，以及为载送猪只的运输工具消毒。

他说，外国研究证实运输工具是传播非洲猪瘟的主因，因此业者必须确保运输工具不会直接跟畜牧场内的猪只接触。

“我个人很有信心，我们可以预防非洲猪瘟入侵我国，但我们也需要养猪业者的全力配合。”

沈志勤今早赶到瓜拉冷岳的养猪场，巡视兽医服务局针对应付非洲猪瘟入侵我国的演习后，召开记者会如是简短提醒业者。

沒發現疫情症狀

他指出，非洲猪瘟疫情在全球持续扩散，目前我国周边国家都面临该疫情威胁，包括中国、蒙古、越南、柬埔寨、缅甸、韩国、朝鲜、泰国、菲律宾，以及刚在9月26日爆发猪瘟疫情的东帝汶。

他透露，大马全国共有607个养猪



■沈志勤（左2）向执法人员了解解剖结果，左为瓜拉尼占慕丁。（图片由兽医服务局提供）

场，包括半岛有479个，沙巴有45个，以及砂拉越有83个。

“我们持续在国内11州属的商用养猪场进行检测，截止目前共检测了国内82,225或499家养猪场，都没有发现猪瘟疫情的症狀。”

“野生动物保护及国家公园局也在半岛9个州属的森林，向73只野猪身上拿去样本进行检测，这些样本也都没发现猪瘟疫情病毒。”

他也说，马来西亚检疫及检验服务局（MAGPS）自去年11月已针对非洲疫情高风险国入口的肉内进行检验，而截至目前为止共检验了194个样本；他们也在各个机场把关，针对源自猪瘟疫情高风险国入境者进行检查，以及充公他们带来的任何猪类产品。

“我们已经采取了任何可以预防的工作，只要各造的全力配合，我们必定能阻止非洲猪瘟的入侵。”

勸國人少吃乳豬

沈志勤提醒，國人应尽量减少食用乳猪，因为国内食用乳猪多数从国外进口，在没有需求就没有供应下，进口商就可以减少进口乳猪，减低非洲猪瘟入侵的风险。

他说，国内猪业的生产总值达36亿令吉，生产量达21万3000公吨猪肉，但仅是够应付国内93%的需求量。

“我国进口猪肉占了国内猪肉市场的5%（1万1000公吨），但多数的源自非猪瘟疫情的国家。”

“其中，乳猪多数进口自越南，没有需求就无需供应，这样我们就可以减少面对非洲猪瘟入侵的风险。”

沈志勤周四（3日）一早7时30分就莅临瓜拉冷岳养猪场，巡视兽医服务局针对猪瘟疫情入侵我国，所需采取的8个范畴工作。

这8个范畴包括行初步调查、启动快速行动小组（RAPID ACTION TEAM）、区域监管和警觉运动、销毁和处置感染猪只、清洁与消毒工作、执法及启动实验室研究。

沈志勤指出，此次的演习是为了提高相关人员，在我国爆发非洲猪瘟疫情时的应对能力。

他说，这为期3天的演习涉及各州的多个单位，包括大马半岛野生动物保护及国家公园局、警方、马来西亚武装部队、地方政府、几所大学（包括博特拉大学和吉兰丹大学）、马来西亚畜牧非联合总会、国家天然管理机构畜牧业者。

另一方面，兽医服务局总监拿督瓜拉尼占慕丁解释，他们在演习时会记清所有工作细节，并在日后进行检查用途追求精益求精。

“演习让我们可以在错误中学习，以便国内一旦爆发非洲猪瘟疫情时，可以用最快且最正确的方式处理，以将伤害降到最低。”

8 範疇工作不鬆懈

Headline	Pig farmers must abide to ruling to prevention for swine flu		
MediaTitle	Nanyang Siang Pau		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	National	Circulation	27,667
Page No	A24	Readership	83,000
Language	Chinese	ArticleSize	887 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 11,157
Frequency	Daily	PR Value	RM 33,471



禁喂厨余 农场卫生 罗里消毒

养猪业须守条例防猪瘟

(瓜拉冷岳3日讯) 农业及农基工业部副部长沈志勤提醒养猪业者应遵守3项防疫条例，防范非洲猪瘟入侵我国，包括禁止将厨余作为养猪饲料，进一步提高农场的卫生措施，以及为载送猪的运输工具消毒。

他说，外国研究证实，运输工具是传播非洲猪瘟的主因，因此业者须确保运输工具不会跟农场的猪接触。

“我有信心，我们能遏制非洲猪瘟的入侵，我们需要养猪业者的全力配合。”

他今早到瓜拉冷岳养猪场视察兽医服务局的防范非洲猪瘟入侵演习后向记者这么说。

“非洲猪瘟疫情在全球扩散，目前在中国、蒙古、越南、柬埔寨、缅甸、韩国、朝鲜、寮国及菲律宾均出现疫情，9月26日东帝汶相继爆发猪瘟。”

他说，国内共有607个养猪场，包括大马半岛479个、沙巴45个及砂拉越83个。

“我们继续检测国内11个州属的商用养猪场，迄今共检测国内82.2%或499家养猪场，都没有猪瘟疫情。”

“野生动物保护及国家公园局也在大马半岛9个州属的森林，提取73只野猪的样本检测，也没发现猪瘟病毒。”

他说，马来西亚检验及检验服务局



沈志勤（右）和瓜拉尼占慕丁巡视养猪厂，并了解解剖结果。

(MAQIS)自去年11月对非洲猪瘟疫情高风险国的进口肉类进行检验，迄今共检验194个样本；当局也在各个猪场把关，对猪瘟疫情高风险国入境者作出检查，并充公他们带入的任何猪类产品。

“我们还采取各项防范措施，只要各造全力配合，势必能遏阻非洲猪瘟的入侵。”

养猪农场防范猪瘟入侵8步骤

- 设立行动危机管理室
- 初步检测
- 成立快速行动团队
- 区域监管和觉醒运动
- 销毁和处置感染猪只
- 清理及消毒工作
- 执法
- 启动实验室研究

兽医局防范演习 提高应对猪瘟能力

沈志勤说，此项防范演习是为提高相关人员在非洲猪瘟疫情爆发时的应对能力。

他说，为期3天的演习涉及各州多个部门，包括大马半岛野生动物保护及国家公园局、警方、武装部队、地方政府、博特拉大学和吉兰丹大

学、马来西亚畜牧业联合总会、国家灾难管理机构和畜牧业者。

兽医服务局总监拿督瓜拉尼占慕丁说，通过演习纠错，一旦爆发非洲猪瘟疫情时，就能以快速及正确方式处理，降低灾害程度。

应少吃国外进口乳猪

农业及农基工业部副部长沈志勤提醒民众应尽量减少食用乳猪，国内食用的乳猪多数均从国外进口，减少消费就能减少进口乳猪，减低非洲猪瘟入侵的风险。

他说，国内养猪业生产总值达36亿令吉，生产量达21万3000公吨猪肉，仅满足国

内93%的需求量。

“我国进口猪肉占国内猪肉市场7%，或1万1000公吨，但多数的猪肉产品均源自非洲猪瘟疫情的国家。”

“其中多数的乳猪从越南进口，没有需求就没有供应，这样就能以遏制非洲猪瘟入侵的风险。”

Headline	Korean Swine Flu cases increased to 13		
MediaTitle	Guang Ming Daily		
Date	04 Oct 2019	Color	Full Color
Section	Supplement	Circulation	49,712
Page No	A12	Readership	149,136
Language	Chinese	ArticleSize	48 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 727
Frequency	Daily	PR Value	RM 2,182



快 讀

▶ 韓豬瘟疫情增至13宗

韩国京畿道继周三确诊2宗非洲猪瘟病例后，翌日再新增两宗，令全国确诊病例增至13宗，疫情有迅速蔓延之势。农业部早前宣布，京畿道、江原道及仁川所有农场由周三凌晨3时30分起封锁48小时；所有涉及畜牧业的汽车亦不得驶出京畿道北部。当局至今已扑杀超过10万头猪。

Headline	128 fishing boats confiscated, 8 destroyed		
MediaTitle	Sin Chew Daily		
Date	04 Oct 2019	Color	Black/white
Section	Nation	Circulation	288,920
Page No	25	Readership	866,760
Language	Chinese	ArticleSize	301 cm ²
Journalist	N/A	AdValue	RM 6,704
Frequency	Daily	PR Value	RM 20,112



→ 沙拉胡丁(中)在大马海事局执法人员陪同下,检视渔船的合法作业文件。



非法闖馬海域盜捕

充公128漁船8銷毀

(马江3日讯) 多达128艘非法闯入我国海域盗捕海产的外国渔船, 在我国今年4月展开至今代号为“龙”(Ops Naga)的执法行动中落网及被充公。

农业及农基工业部长拿督沙拉胡丁指出, 在这些被充公的外国渔船当中, 8艘总值约1200万令吉的渔船已被当局销毁。销毁的方式就是把这些渔船带到距离海岸5海里处, 沉入海里。

“8艘被销毁的渔船当中, 有5艘是于今

日被销毁。这些非法渔船都是经过了法律程序处理后才被销毁。至于剩下其他被充公的外国渔船, 目前也正在进入法律程序中。”

沙拉胡丁今早在登嘉楼马江棉花岛水域, 见证销毁非法外国渔船的过程后, 向媒体如此表示。

吁渔民协会及机构合作

沙拉胡丁说, “龙”行动是结合了农业及农基工业部、国防部等部门展开的联合取缔行动, 有效打击非法闯入我国海域的外国

渔船。

“政府希望因外国渔船盗捕活动造成我国每年蒙受高达60亿令吉的海产资源损失, 可以在接下来持续数年的严厉打击行动下逐步降低, 或至少减少一半的数额。”

“如果成功杜绝外国渔船的入侵, 本地渔民的海产收获必定可以增加, 同时也得以更好地控制国内海产价格。”

“因此, 我呼吁本地所有渔民协会及机构进行合作, 如果发现外国渔船闯入时即刻作出投报, 以加强监督效率。”

5 bot nelayan asing ceroboh perairan ditenggelamkan

Tindakan tegas diambil selepas Ops Naga dilancar sejak April lalu

Oleh Mohd Alzat Shamsuddin
mohdaizat@bh.com.my

Kuala Terengganu: Lima bot nelayan asing yang mencero boh perairan negara ditenggelamkan di kawasan perairan Pulau Kapas di sini, semalam.

Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub, berkata bot nelayan asing terbabit ditahan pihak berkuasa maritim negara menerusi Operasi Naga (Ops Naga) sejak 24 April lalu.

Katanya, operasi dilaksanakan kemENTERIANNYA bersama KemENTERIAN Luar, KemENTERIAN Dalam Negeri (KDN), KemENTERIAN Pertahanan dan KemENTERIAN Pengangkutan.

Sepanjang Ops Naga dijalankan, katanya, sejumlah 126 bot nelayan asing ditahan dan dihadapkan ke mahkamah dengan nilai rampasan dianggar RM12 juta.

"Lapan lapan bot nelayan asing dilupus dan ditenggelamkan selepas selesai proses perundangan, termasuk lima bot hari ini (semalam).

"Ini adalah mesej jelas kepada negara yang terbabit dalam isu pencero boh dan kerajaan tidak akan berganjak selepas Kabinet memutuskan Ops Naga dilaksanakan.

"Ia bertujuan mengawasi perairan negara dan tindakan tegas diambil menerusi Akta Perikanan 1965.

"Amaran diberi kepada pemegang lesen bot tempatan supaya tidak mengadai dan menjual lesen kepada bot asing kerana tindakan tegas akan diambil, malah kerajaan sedia mengheret mereka ke mahkamah serta meram-



Bot nelayan asing yang mencero boh perairan negara dilupuskan dan ditenggelamkan untuk dijadikan tukan di Perairan Pulau Kapas, semalam. (Foto Ghazali Kort /BH)

pas lesen terbabit," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang media selepas menyaksikan proses pelupusan lima bot nelayan asing terbabit.

Yang turut hadir, Ketua Setiausaha KemENTERIAN Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Sallehuddin Hassan; Ketua Pengarah Perikanan, Datuk Munir Mohd Nawi dan Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, Industri Asas Tani Dan Pembangunan Desa negeri, Dr Azman Ibrahim.

Selain tindakan undang-undang termasuk meneruskan Ops Naga, Salahuddin berkata, hubungan diplomatik dengan negara jiran akan dipertingkatkan.

Katanya, KemENTERIAN Luar ditugaskan untuk meningkatkan rundingan dengan negara terbabit dan dianggap sebagai cara terbaik untuk mengekang pencero boh nelayan asing.

"Semua agensi dan nelayan

Fakta Nombor

128 bot

nelayan asing ditahan dan dihadapkan ke mahkamah sepanjang Ops Naga

RM12 juta

nilai rampasan

RM1.8 bilion

kerugian setiap tahun bابت pencero boh nelayan asing laut dalam

tempatan diharap melaporkan kepada pihak berkuasa jika mengesan berlaku pencero boh dalam perairan negara," katanya.

Beliau berkata, keberkesanan Ops Naga diharap dapat membantu nelayan memaksimumkan hasil tangkapan, seterusnya mengawal harga ikan.

Dalam perkembangan berikutan, Salahuddin berkata, kerajaan yakin dapat mengurangkan separuh daripada ketirisan RM6 bilion dialami negara dalam sektor perikanan, susulan pencero boh nelayan asing di perairan negara.

Daripada angka itu, katanya, sejumlah RM1.8 bilion kerugian setiap tahun membabitkan pencero boh nelayan asing laut dalam.

"Jika kita berjaya menahan lebih banyak bot nelayan asing, kerugian dalam negara akan berkurangan," katanya.

19 nelayan pukat tunda warga Thailand ditahan

Langkawi: Polis menahan 19 nelayan pukat tunda warga Thailand di perairan Pulau Rebak di sini, selepas didapati melanggar syarat sah lesen.

Semua nelayan berusia antara 22 hingga 68 tahun itu ditahan pada jarak antara 10.69 hingga 13.40 batu nautika dari Pulau Rebak, antara jam 9.55 hingga 10.30 malam, Isnin lalu.

Komander Polis Marin Wilayah Satu, Asisten Komisioner Rosman Ismail, berkata anggotanya dalam bot ronda terserempak lima bot pukat tunda terbabit dalam keadaan mencurigakan.

"Semakan menggunakan Sistem Pengesanan Global (GPS) mendapati nelayan bot itu menangkap ikan di kawasan kurang 15 batu nautika dari pantai terdekat.

"Kawasan itu tidak dibenarkan untuk bot nelayan kelas C menunda," katanya dalam satu kenyataan di sini, semalam.

Rosman berkata, kelima-lima bot itu dan semua nelayan terbabit dibawa ke pangkalan Bukit Malut untuk proses dokumentasi.

"Kes disiasat mengikut Seksyen 8(b) Akta Perikanan 1985 dan semua suspek diserahkan kepada Jabatan Perikanan untuk tindakan lanjut.

"Tindakan bot berkenaan bukan sahaja mencero boh kawasan tangkapan ikan nelayan tradisional, malah kegiatan itu boleh merosakkan sumber perikanan terutamanya anak ikan," katanya.

Semakan menggunakan Sistem Pengesanan Global (GPS) mendapati nelayan bot berkenaan menangkap ikan di kawasan kurang 15 batu nautika dari pantai terdekat.

Rosman Ismail,
Komander Polis Marin
Wilayah Satu

Pelupusan bot bukti tindakan tegas terhadap pencerobohan perairan negara

PARAH SHAZWANI ALI

MARANG

Kerajaan komited dalam menangani isu pencerobohan bot nelayan asing ke perairan negara dan tindakan tegas akan dikenakan mengikut undang-undang Malaysia di bawah Akta Perikanan yang telah diperkemas.

Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub berkata, Kabinet telah memutuskan supaya Operasi Naga yang melibatkan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani (MOA), Kementerian Dalam Negeri (KDN), Kementerian Luar Negeri (KLN), Kementerian Pertahanan (MINDEF) dan Kementerian Pengangkutan (MOT) akan terus mengawasi perairan negara.

Menurutnya, kerajaan telah mengambil satu tindakan tegas hari ini (semalam) dengan menenggelamkan lima bot nelayan asing yang didapati bersalah menceroboh perairan dan menangkap sumber ikan negara secara haram.

"Tindakan diambil atas nama kedaulatan negara, sebagai rakyat yang berjuang mempertahankan kedaulatan negara dan sumber makanan iaitu ikan serta demi kepentingan nelayan tempatan kita.

"Ini suatu mesej yang jelas yang kita berikan kepada mana-mana negara yang terlibat dalam isu pencerobohan perairan ne-



Bot rampasan yang dilucutkan hak berlaya diturunkan di perairan Pulau Kapas pagi semalam.



Salahuddin melakukan tinjauan daripada udara dengan menggunakan helikopter.

gara dan kerajaan tidak akan berganjak," katanya selepas menyangkapi ikan asing di perairan

Pulau Kapas di sini semalam.

Turut serta, Ketua Setiausaha Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Mohd Sallehuddin Hassan; Ketua Pengarah Perikanan, Datuk Munir Mohd Nawir; Pengerusi Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM), Muhammad Faiz Fadzil; Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, Industri Asas Tani dan Pembangunan Desa Terengganu, Dr Azman Ibrahim; Pengarah APMM Pahang, Laksamana Muda (M) Datuk Zulkarnain Mohd Omar dan Pengarah APMM Terengganu, Kapten Maritim Muhammad Suffi Mohd Ramli.

Salahuddin berkata, beliau akan mengambil tanggungjawab untuk memastikan segala kelemahan Akta Perikanan diperbaiki dari semasa ke semasa.

Pemegang-pemegang lesen

tempatan juga diberikan amaran supaya tidak sesekali menjual lesen yang diberikan dan memberikan keizinan kepada bot asing untuk menggunakan lesen.

"Ini juga kita akan pastikan mereka akan diambil tindakan dan Kementerian tidak akan teragak untuk mengheret mereka ke muka pengadilan dan merampas lesen mereka. Ini merupakan satu tindakan yang kami lakukan atas nama rakyat dan kedaulatan negara.

"Yang penting saya mahu membela terus nelayan kita supaya mereka dapat menangkap hasil sumber laut kita tanpa gangguan dari pihak asing," katanya.

Beliau berkata, kementerian menjangkakan hampir separuh daripada RM6 bilion kerugian hasil laut setahun akibat pencerobohan bot nelayan asing ke perairan negara dapat dikurangkan melalui Operasi Naga secara agresif.

"Selain dapat mengurangkan kerugian, penguatkuasaan yang lebih tegas dan memperhebatkan operasi ini dapat memaksimumkan hasil tangkapan, sekali gus harga ikan dapat dikawal dengan baik," katanya.

Salahuddin berkata, MOA melalui Jabatan Perikanan Malaysia (DOF) komited melaksanakan operasi bersepadu bersama agensi penguatkuasaan melibatkan Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (APMM) dan Pasukan Polis Marin (PPM) bagi membanteras penceroboh-

an bot asing terutamanya di Pantai Timur.

"Dalam tempoh lima bulan, Ops Naga ini berjaya menahan sebanyak 128 vesel atau bot termasuk warga asing yang telah dihadapkan ke mahkamah. Sebanyak 647 kes tangkapan bot asing telah dilaksanakan oleh penguat kuasa DOF, PPM dan APMM dari 2015 sehingga kini.

"Di samping itu juga, PPM bersama DOF telah menjalankan Operasi Gelora Khas yang bermula Jun lalu yang dijalankan kira-kira 100 batu nautika dari Pulau Tioman, Pahang sehingga ke Pulau Tenggol, Dungun.

"Hasil operasi bersepadu itu, kita berjaya merampas 14 bot nelayan asing dengan nilai rampasan kira-kira RM12 juta yang dipercayai telah menceroboh perairan negara serta mencuri hasil laut untuk dibawa balik ke negara asal mereka," katanya.

Lima bot rampasan dilucutkan

Lima bot rampasan asing yang dilucutkan hak di bawah Akta Perikanan 1985 melalui kerjasama DOF dan APMM telah berjaya dilucutkan di perairan Pulau Kapas pagi semalam.

Tegas Salahuddin, kerajaan mengharap pelupusan bot-bot rampasan itu akan memberi amaran dan pengajaran kepada mana-mana bot asing yang cuba menceroboh perairan negara.

"Kerajaan komited dalam menangani isu 'illegal, unreported and unregulated' (IUU) fishing. Kerjasama serantau juga diperkukuhkan untuk membanteras penangkapan ikan secara haram (RPOA-IUU) melalui platform bilateral dengan negara-negara ASEAN terutamanya," katanya.

Bagi mengkekang pencerobohan nelayan asing ke dalam perairan negara, Rang Undang-Undang (RUU) Perikanan (pindaan 2019) telah mendapat kelulusan Parlimen bagi meningkatkan kadar denda.

Ia melibatkan denda maksimum bagi nakhoda bot asing yang menceroboh perairan Malaysia dinaikkan daripada RM1 juta kepada RM6 juta, selain penalti bagi tiap-tiap anggota kru juga dinaikkan daripada RM100,000 kepada RM600,000.



Salahuddin membuat pemantauan pengawasan di laut dengan memeriksa sebuah bot nelayan tempatan di perairan Pulau Kapas semalam.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
4/10/2019	SINAR HARIAN	NASIONAL	8

LPP nafi terlibat Konvensyen Peladang 2019

ALOR SETAR - Lembaga Pertubuhan Peladang (LPP) menafikan terlibat dalam penganjuran Konvensyen Peladang 2019 yang akan dianjurkan Pertubuhan Peladang Negeri Pahang (Pasfa) Sabtu ini.

Pengerusinya, Datuk Mazlan Aliman berkata, LPP tidak pernah memberi kelulusan kepada Pasfa seperti dinyatakan dalam surat undangan yang diedar kepada Pertubuhan Peladang Negeri (PPN).

Menurutnya, Pasfa tidak mempunyai autoriti untuk menganjurkan sebarang konvensyen kerana mereka merupakan sebuah agensi di bawah LPP.

"Lebih mengejutkan Pasfa telah mengedarkan surat undangan kepada semua PPN dan meminta mereka menaja peserta yang akan menyertai konvensyen berkenaan.

"Situasi ini akan menyebabkan berlaku penyalahgunaan dana sekiranya ada PPN yang menaja ahli mereka ke konvensyen berkenaan," katanya pada sidang media di sini semalam.



Mazlan (dua dari kanan) dan Pengerusi Ahli Jemaah Pengarah Pertubuhan Peladang Kebangsaan (Nafas), Datuk Phahrolrazi Mohd Zawawi melihat surat undangan Konvensyen Peladang 2019 yang diedarkan kepada semua PPN baru-baru ini.

Mengulas lanjut, Mazlan berkata, beliau juga kecewa dengan kekacauan yang berlaku pada Mesyuarat Agung Tahunan PPN Kedah pada 26 September lalu.

Menurutnya, keadaan itu menyebabkan pemilihan kepimpinan Ahli Jemaah Pengarah (AJP) PPN Kedah sesi 2019-2021 tidak dapat dijalankan.

"Kita sedar terdapat segelin-

tir pihak yang tidak bersetuju dengan Peraturan-Peraturan Pertubuhan Peladang (Pindaan) 2019 [P.U.(A) 115/2019] yang telah diwartakan pada 1 Mei lalu dan cuba menimbulkan suasana tidak harmoni dalam kalangan masyarakat peladang.

"Namun, peraturan tersebut telah diwartakan dan tiada perubahan akan berlaku," katanya.

PPKKL mantapkan industri cili

■ KUALA LUMPUR 3 OKT.

PERTUBUHAN Peladang Kawasan Kuala Langat (PPKKL) memperkembangkan pasaran cili merah negara dengan menawarkan harga cili merah gred B dan C pada kadar RM6 sekilogram kepada petani.

Pengurus Besarnya, Mohd. Shakran Shamsuddin berkata, inisiatif itu merupakan hasil kerjasama antara Nestle Manufacturing (Malaysia) Sdn. Bhd. menerusi program pembekalan cili merah bagi industri pemprosesan makanan.

"Penawaran ini dianggap sebagai 'bonus' kepada petani yang bernaung di bawah kami memandangkan sebelum ini cili gred B dan C yang hanya ditawarkan pada harga RM2 hingga RM4 sekilogram kini sudah melonjak kepada RM6.

"Ini merupakan satu perkembangan positif khususnya kepada petani yang sedikit sebanyak bakal menikmati jaminan harga tetap walaupun harga gred A pasaran semasa jatuh menjunam ke paras lantai iaitu RM4 sekilogram seperti sebelum ini," katanya kepada *Utusan Malaysia* ketika ditemui baru-baru ini.



MOHD. SHAKRAN SHAMSUDDIN (dua dari kiri) memberi penerangan kepada Ketua Pegawai Eksekutif, Perbadanan Ekonomi Digital Malaysia (MDEC), Surina Shuhri bertubung penggunaan teknologi dalam penanaman fertigasi di Telok Panglima Garang, Banting, Selangor, baru-baru ini

Tambah, Mohd. Shakran, inisiatif tersebut turut membuktikan petani tempatan sudah mampu untuk menampung keperluan dan permintaan cili merah bukan sahaja bagi pasaran segar malah untuk pemrosesan tempatan.

Sementara itu, Eksekutif

fasiliti yang mereka miliki," ujarnya.

Dalam pada itu, Ketua Teknikal Kumpulan Fertigasi Hijau, Norhashim Kamisan memberitahu, inisiatif tersebut secara tidak langsung membuktikan pemain industri kian yakin dengan usaha dan komitmen diberikan khususnya dalam kalangan petani.

"Kami amat berbesar hati dengan perkembangan baik ini dan pada masa sama kita akan terus berusaha untuk memberikan produk pertanian berkualiti kepada pemain industri.

"Dari sudut teknikal kita juga akan memastikan petani sentiasa mengaplikasi amalan pertanian baik termasuk dalam soal penjagaan dan penguasaan racun mengikut Tahap Maksimum Residu (MRL) yang ditetapkan demi kebaikan semula.

"Pada masa sama petani bersedia untuk meningkatkan pengeluaran demi memenuhi permintaan pasaran segar dan industri sekali gus menahut seruan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani bagi mengurangkan kebergantungan import," jelasnya.

kerjasama antara PPKKL ini, kita telah meletakkan kuota iaitu bagi pembekalan 240 tan cili merah setahun dengan jumlah 20 tan sebulan untuk digunakan bagi pembuatan sos cili Maggi.

"Kami yakin dengan kemampuan PPKKL berdasarkan prestasi selain kemudahan dan

Pertanian Nestle Manufacturing (Malaysia) Sdn. Bhd., Ihsan Firman berkata, usaha tersebut sebelum ini sudah digerakkan menerusi projek perladangan kontrak yang dijalankan bersama Pertubuhan Peladang Kawasan Bukit Awang, Kelantan.

"Sebagai permulaan, dalam



LOY SIAN (depan tiga dari kanan) bergambar bersama pelajar selepas menutup projek Penanaman Pokok Nipah di Tanjong Karang, Selangor baru-baru ini.

Pelajar UiTM tanam 1,000 anak pokok nipah

TANAM POKOK. Sebanyak 1,000 anak pokok nipah ditanam oleh sukarelawan Universiti Teknologi Mara (UiTM) kampus Puncak Alam pada Program Projek Penanaman Pokok Nipah di Jeti Nelayan Kampung Sungai Kajang, Tanjong Karang, Selangor baru-baru ini.

Projek anjuran Bahagian Penyelidikan dan Inovasi UiTM Cawangan Selangor dengan kerjasama Majlis Pengurusan Komuniti Kampung Sungai Kajang itu melibatkan 125 pelajar daripada empat fakulti iaitu Fakulti Pengurusan Perniagaan, Fakulti Pendidikan, Fakulti Perakaunan dan Fakulti

Sains Guñaan.

Turut serta menajayakan projek tersebut ialah kira-kira 100 penduduk setempat.

Timbalan Rektor

(Penyelidikan dan Inovasi) UiTM

Cawangan Selangor, Profesor

Dr. Rugayah Hashim berkata,

projek itu bagi memberi

pendedahan kelestarian

ekosistem kepada pelajar melalui penanaman anak pokok nipah.

Perasmian majlis penutupan

projek itu disempurnakan oleh

Pengerusi Jawatankuasa Tetap

Alam Sekitar, Teknologi Hijau,

Sains dan Inovasi dan Häl Ehwal

Pengguna Negeri Selangor, Hee

Loy Sian.

Serba boleh



MOHD Izaha di kebun tanaman yang diusahakan Madrasah Tahfiz Anak-Anak Yatim/Miskin Raudhatul Baiduri, Kampung Olak Lempit.

Penghuni tahfiz juga diajar ilmu usahawan tani

Oleh Amir Abd Hamid
amir_hamid@mediapri-
ma.com.my

Banting

Bukan setakat menghafaz al-Quran, malah pelajar Madrasah Tahfiz Anak-Anak Yatim/Miskin Raudhatul Baiduri di Kampung Olak Lempit, di sini, turut dibekalkan ilmu usahawan tani sebagai persediaan kemahiran sendiri mencari rezeki.

Pengurus madrasah itu, Mohd Izaha Ismail berkata, sejak 2016 sehingga kini pusat ilmu berkenaan sudah menuai 11 kali tanaman rock melon dengan pendapatan tertinggi pernah dicapai adalah RM30,000 untuk sekali tuaian.

Beliau berkata, walaupun mengusahakan pertanian itu, namun pihak madrasah memastikan pelajar tidak hilang fokus utama dalam aspek hafazan dan bacaan kitab agama.

"Dalam sehari mereka (pelajar) ke kebun terletak dalam kawasan tahfiz ini hanya sejam. Setengah jam pagi setengah jam petang iaitu antara 7.30 pagi hingga 8 pagi dan 5.30 petang hingga 6 petang.

"Waktu riadah mereka dimanfaatkan dengan teknik tanaman ini termasuk penjagaannya. Kami mendapat sokongan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani dan Lembaga Pertubuhan Peladang.

"Paling menyeronokkan pelajar adalah waktu tuaian apabila ramai datang termasuk dari luar negara untuk merasa memetik rock melon. Kami ur-uarkan Jom Petik Rock Melon, Membeli Sambil Beramal di media sosial Facebook (FB)



TERNAKAN ayam dan itik turut diusahakan warga madrasah.



Kami mendapat sokongan Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani dan Lembaga Pertubuhan Peladang"

Mohd Izaha Ismail

dan WhatsApp setiap kali musim menuai," katanya.

Beliau berkata, 90 peratus hasil jualan rock melon itu adalah untuk setiap pelajar tahfiz itu sebagai simpanan masa depan dan selebihnya bagi membantu pembiayaan operasi pusat tahfiz selain sumbangan orang ramai.

Selaras hadis Nabi Muhammad SAW sembilan persepuluh pintu rezeki datangnya daripada berniaga, katanya, aspek kemahiran itu diterapkan untuk pelajarannya menerusi janaan hasil pertanian.

"Tuaian terbaru dijangka 15 Disember depan. Selain rock melon diusahakan komersial, kami juga mempunyai empat kolam ter-

nakan air tawar dan ternakan ayam kampung yang lebih kepada untuk kegunaan sendiri.

"Madrasah amat mengharapkan setiap pelajar bukan sahaja cemerlang dalam hafazan, ilmu kitab agama, komunikasi Bahasa Arab dan Bahasa Inggeris, malah menguasai selok-belok ilmu pertanian yang jelas terbukti boleh menjana pendapatan. Pertanian adalah perniagaan.

"Sebelum ini, tuaian dijual secara borong kepada pemborong atau Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA), namun selepas musim tuai ketiga kami mendapat idea menarik pembeli merasa memetik rock melon di kebun," katanya.

Orang ramai yang prihatin dan mahu memburu pahala boleh salurkan sumbangan di akaun CIMB 8603007683 atau Bank Rakyat 111151001490 atas nama Madrasah Tahfiz Raudhatul Baiduri.

Kos pembiayaan dan operasi tahfiz setiap bulan adalah antara RM10,000 hingga RM12,000.



Reel tales Eddie Chua
eddiechua@thestar.com.my



The best time to carry out squid jigging in Langkawi is in January or February as tiger squid are found in abundance. Be careful as squid can spray black ink when taken out of the water.

SQUID jigging is a popular pastime for beginners or experienced anglers on both sides of peninsular Malaysia's coasts. Although it is seasonal on the east coast when the squid come out in abundance in the early part of the year to mate, the cephalopods can be caught all year round, depending on the tide and current. Unlike fishing, squid jigging is much easier and can even be done by those without any fishing experience. Landing the squid on the rod and line is not a difficult task but some knowledge and simple techniques are required. As the northeast monsoon season is about to start soon, anglers can look forward to jigging squid on the west coast. Interesting places include Langkawi and other smaller islands off Yan in Kedah.

The lure of squid jigging

Anglers can look forward to this activity in Pulau Langkawi and other smaller islands off Yan in Kedah

The season for squid jigging is from November to April. The best time for squid jigging in these areas is in January or February as tiger squid can be found in abundance. One of the best places to hunt for these squid, known as *Sotong Ngabang* among the

locals, is in the vicinity of Pulau Dayang Bunting and Pulau Singa Besar near Langkawi while those heading out from Yan can head to Pulau Bidan and Pulau Songsong.

Based on my experience, the squid found near the many unjams – a man-made fish-aggregating device made from coconut leaves tied to bamboo poles where smaller fish play and hide in the fronds – in the middle of the sea off Yan are much bigger than those found near the islands around Langkawi.

Squid jigging does not require expensive or special equipment to carry out the activity. Any type of rod or reel can work for squid fishing.

But the best would be a light medium-action rod attached to a small reel, preferably a spinner, with a light poundage line.

Luminous coloured lures have been known to be effective for this type of fishing.

The common lures used among anglers to catch these squid are the weighted traditional Japanese Egi, which is shaped like a fish or prawn.

These lures are tied to a leader or directly to the mainline with the uni-knot.

A heavier weighted jig may be required if the current is swift and strong.

One can also use multiple lures on the line but it is highly recommended to have only two attached to a paternoster rig.

If two lures are used, the bottom arm should be longer than the other one to prevent the lures from getting tangled. The heavier lure should be placed at the bottom of the rig if the current is strong.

One has to lower the rig to the seabed and slowly retrieve the lures in a steady intermittent jerking motion, to imitate the movement of a small fish to attract the squid to the surface.

The squid's tentacles would be caught on the lure's umbrella hooks when the cephalopod attacks it.

Fighting the squid, especially the big one on a light tackle, can be very exciting.

But this has to be done gently. Any force or vigorous tug when retrieving the catch can cause the tentacles to snap, allowing the squid to escape.

And if the squid has been successfully retrieved to the surface, don't be overly excited.

One has to be careful as the squid would spray its black ink when it is taken out of the water. The ink is difficult to remove if it splashes on clothes.

The trick here is to hover the catch slightly below the surface, allowing it to discharge its ink several times before yanking it out.

Happy fishing folks!
Follow Reel Tales at: fb.com/reeltalescolumn

28 BLVD
LUXURY APARTMENT

FINAL RELEASE
10% BUMI DISCOUNT

Call us now
03 2163 4567
www.beverlygroup.my

Bevelly Group
MapleTree



Some squid found on the west coast can be as heavy as 1kg each.

Fresh lease of life for coffee farming

Govt agencies, private sector working together to raise quality, efficiency and yield

By CALYN YAP
calyn@thestar.com.my

WITH a push from food and beverage manufacturing conglomerate Nestle (M) Bhd, the country's smallholders — especially those located in Kedah — may soon start taking positive strides towards the diversification of crops.

Doing so will uplift the lives of local farmers and rejuvenate the coffee farming industry in Malaysia. It will also contribute towards strengthening food security here.

In conjunction with International Coffee Day, Nestle Malaysia launched the Grown Respectfully programme which has the support of the Federal Land Development Authority (Felda), Kedah Agriculture Department (KSDA), Kedah Economic Development Authority (Keda), Pertubuhan Kami Anak Felda (KAF) and Malaysian Agricultural Research and Development Institute (MARDI).

The multi-stakeholder alliance programme will kick off its pilot in Kedah owing to the state's optimum climate conditions for coffee cultivation.

As a start, the initiative will see Nestle Malaysia and KSDA jointly planting over 50,000 Robusta coffee seedlings at its existing 1.2ha nursery in Kedah's Sik district.

Efforts to rehabilitate the nursery are under way so that it can play a central role in the programme to provide adequate planting materials for coffee seedling production.

The nursery was the result of an earlier collaboration between Nestle Malaysia's agricultural services department and the local authorities during the 1990s for the same purpose.

The difference is that the collaborative effort is strengthened with good agricultural practices, stressed Nestle Malaysia chief executive officer Juan Aranols.

"This programme is all about making coffee farming sustainable as we have pledged to source all our coffee sustainably by 2020.

"We are confident that by leveraging our experience and scale as a global food producer with local expertise, combined with the strength of our local partners, we can successfully revive the coffee farming sector while improving the livelihood and well-being of Malaysian farmers.

"This is in line with our commitment to improve farmers' livelihood and enhance rural

development in our local communities," he said.

The seedlings are targeted for distribution to 200 local farmers for planting across 40ha of land, in mid-2020, where the global food and beverage player will play a supporting role in each stage of the coffee farming process to successfully develop the upstream coffee chain.

The Grown Respectfully programme has plans to provide strong support in terms of training and knowledge sharing in order to maximise the land utilisation for growing alternative crops and sharing best practices to increase yield and productivity.

In addition, Nestle Malaysia beverages business unit business executive officer Othman Chraïbi said, "Nescafe will leverage its extensive coffee expertise to provide technical advice on the end-to-end process of coffee growing from seedlings to harvesting."

"We will also train farmers in good agricultural practices to increase crop yield, improve the quality of green beans and at the same time, reduce operational costs."

The land here is within the "bean belt" for coffee growing that has sufficiently welcoming environmental conditions to cultivate coffee. Alongside high demand for green coffee, Nestle Malaysia believes that there are "significant prospects" in reviving the local coffee farming sector.

Aranols said local farmers had always been an important part of the multinational corporation's value chain, due to the fact that it had been actively engaging smallholders in Kedah and Kelantan through the Nestle Paddy Club and Chill Club programmes for the past three decades to maximise yields without compromising quality.

Should it meet the company's quality standards, the green coffee grown under this latest programme will be purchased by Nescafe, which could pave the way for the creation of Malaysia-specific coffee products.

The Nestle Group is said to be the world's largest purchaser of green coffee as it sources around 850,000 tonnes of the ingredient annually.

The global launch of the Grown Respectfully programme in 2010 has seen almost 120,000 farmer training sessions conducted, with an accumulated number of over 600,000 farmers positively impacted.



(From left) Keda deputy general manager Sukhri Jusoh, KSDA director Ramli Abdul Rahman, Aranols, Felda education director Nurzila Abdul Ghani, MARDI Industrial Crop Research Centre deputy director Datuk Dr Hanim Ahmad, KAF president Fakhrurrazi Mohd Habib and Chraïbi launching the Nescafe Grown Respectfully programme to rejuvenate coffee farming in Malaysia.



VIPs and other guests visiting a booth displaying saplings at the Grown Respectfully programme launch.

Bahagia | Vono

More Than Just Back Care

PESTA PERABOT

BULAN BAHAGIA

Sehingga 1/12/19

<p>GITALY 855-07 2+3 LEATHER SOFA SET NOW RM 3579</p>	<p>GITALY 855-09 2+3 LEATHER SOFA SET NOW RM 3950</p>	
<p>822-36 (Bedroom Set) NOW RM 2999</p>	<p>816-83 (Bedroom Set) NOW RM 3699</p>	<p>871-12 + 855-13 (1+3 Dining Set) NOW RM 4899</p>

Vono

SPINAL SUPPORT AND HEALTHY Sleep Mattress

Enjoy 50% Discount

Jualan HEBAT

VONO BACK COMFORPAEDIC NOW RM 2338 (FREE 2 PILLOWS)

VONO SPINE SAVER 1 NOW RM 799 (INC. MATH998)

2X Spring Support

www.bahagiaonline.com | www.bahagia.com.my | bahagiafurnituregallery | Customer Service: 016-227 2210

(TESCO) SETIA ALAM 03-3342 3381 • RAWANG 03-0011 3001 • BUKIT BERUNTUNG 03-0031 1200 • SEMENYIH 03-8727 3101 • BANDAR PUTERI BANGS 03-893 8828 • MELAK 06-737 1188
 LUKUT 06-661 0209 • QUANT PUCHONG BANGSAR KAMPAR 03-8827 3478 • QUANT BANTING 013-258 6818 • HYPERMARKET BUBANG JAYA 011-8326 2276
 KOTA DAMANSARA 03-1404 1188 • TESCO EXTRA BEREMBAN JAYA 06-077 0288 • BEREMBAN 2 06-071 0428 • KLANG BUKIT TINGGI 016-300 1023 • KUALANGOM 016-306 0879
 MUTIARA DAMANSARA 03-7721 3321 • CHERAS 03-8910 0602 • PUCHONG 101 03-8879 8890 • (SHOPLOT) BANTING 03-3140 3008 • SELAMAHIE FURNITURE STREET 016-281 1316
 KAJANG 03-8723 2668 • PUTRA HEIGHTS (SEK. 7) 05-0191 0619 • AMPANG 03-4281 1831 • BHAY ALAM (SEK. 20) 03-0841 0368 • BUKAH ALAM (SEK. 01) 03-080 4637
 BANGSANA UTAMA 03-BUKOM (DPR NEGOSIAS) 03-9320 2778 • BANGS (SEK. 8) MELAK 06-735 1182